
Zwijnentafel Heeze-Leende komt met voorstel maatregelpakket 
 

’s-Hertogenbosch/Heeze-Leende, 9 juli 2018 – De provincie en de leden van de 

Zwijnentafel Heeze-Leende zijn het eens over een pakket maatregelen om de wilde 

zwijnen-problematiek in de regio aan te pakken. Dat werd duidelijk tijdens een 

overleg, gisteren, tussen gedeputeerde Johan van den Hout (Natuur, Milieu en 

Water) en burgemeester Verhoeven van Heeze-Leende, die voorzitter is van de 

Zwijnentafel. 

 

Om op regionaal niveau passende maatregelen te kunnen nemen, werden in 2015 drie zwijnentafels 

opgericht: in Heeze-Leende, Gemert-Bakel en Asten. De zwijnentafels zijn overleggen waarin alle 

betrokken partijen met elkaar naar oplossingen zoeken. Onder meer gemeente, ZLTO, jagers en 

natuurbeheerorganisaties zijn er in vertegenwoordigd. In Heeze-Leende en in Gemert-Bakel heeft dit 

geresulteerd in een vastgesteld gebiedsplan wilde zwijnen. 

 

Pilots 

Ondanks dat de provincie alle mogelijke, wettelijk toegestane wijzen van bejaging inzet, neemt het 

wilde zwijn in Noord-Brabant in aantal toe, met alle problemen van dien. De Zwijnentafel Heeze-

Leende is daarom voorstander van een pilot waarin onder strenge voorwaarden drukjacht toegestaan 

wordt. Daarbij worden zwijnen op een rustige manier verstoord waardoor ze geleidelijk hun rustplek 

verlaten en zich niet vluchtend over grote afstand bewegen. Hierdoor is meer tijd beschikbaar voor 

het afschot en kan het effectiever en veiliger gebeuren. 

 

Volgens burgemeester Verhoeven is er ook behoefte aan een pilot voor vereenvoudiging van de 

schadeafhandeling, bijvoorbeeld door een collectieve schademelding en aan een ‘innovatiepotje’, 

gevuld door de deelnemende partijen. Daaruit zouden bepaalde creatieve/ongebruikelijke 

maatregelen betaald kunnen worden om schade door zwijnen te voorkomen. Het accent zou hierbij 

moeten liggen op preventie. 

 

Aanpassing beleid 

Gedeputeerde Van den Hout liet weten onder een aantal voorwaarden aan deze pilots mee te willen 

werken. De Faunabeheereenheid zal binnenkort een advies uitbrengen voor aanpassing van het wilde 

zwijnenbeheer in Noord-Brabant. De pilots zullen daarmee in lijn moeten zijn. 
 

  

 
 


